

Møde den: 05.04.2022 kl. 10-12
Mødet afholdes via Microsoft Teams
VEST båndmøde

REFERAT

Deltagere: Jesper Qvistgaard (AR), Eva Kvistgaard Arent (HE), Catalina Kjær (NAT-TECH), Stina Lykkebye Tylén (Aarhus BSS) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Afbud: Anne Christine Teglborg (AU UDD/ordfører)

Gæst: Lena Pradhan Bakkestrøm (ARTS) medvirker under pkt. 4.

Dato: 05-04-2022
Ref: EHL

Side 1/4

Punkt 1	Til orientering (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	<p>Esben: Kommende besøg i båndet:</p> <ul style="list-style-type: none">• Status med kvalitetsgruppen 19 april (Esben aftaler nærmere med Stina)• Ulrik Nørgaard Rønsbo og Maria Juhler 3. maj <p>Stina: Er blevet kontaktet af Mette Wittorf Schmidt angående et muligt samarbejde med CED og RSC med fokus på trivsel – hvad tænker båndet herom? Båndet kan godt se perspektiverne i et samarbejde, men har pt. behov for at få kridtet sin egen banehalvdelen op, hvad angår emnet trivsel. Vi vender tilbage til Mette, når vi er klar til at indlede samarbejdet.</p>

Punkt 2	Opsamling på VEST-seminar
Beskrivelse	v/Anne Efter et vellykket seminar tager vi en snak om, hvordan vi arbejder videre med pointerne fra dagen.
Referat	Stor tak til Catalina og Anne for et velafviklet seminar. Udover et inspirerende, fagligt indhold, hvor særligt Hans-Henrik Knoop vakte begejstring, var det dejligt at opleve alle VEST-afdelingerne samlet igen.

	<p>Seminaret kastede lys over på de mange måder, hvorpå vi arbejder med trivsel i afdelingerne og bidrog derved med at skabe en bredere forståelse af trivselsbegrebet. Forhåbentlig er vi også nået et stykke vej med at skabe et fælles sprog til at adressere trivselsproblematikkerne med.</p> <p>Vi holder en opsamling på næste båndmøde, når hver afdeling har haft mulighed for at tale seminaret igennem, og hvilke pointer de har taget med sig derfra. Stina forfatter nogle spørgsmål, som vi hver især kan udsætte vores medarbejdere for.</p>
--	---

Punkt 3	Drøftelse: UniHelper
Beskrivelse	<p>v/Anne</p> <p>Anna Bak har fået en henvendelse fra UniHelper, som hun beder os i båndet tage hånd om mhp.</p> <ul style="list-style-type: none"> • videndeling om erfaringer (det lader til, flere uddannelser allerede anvender den) • input til hvorvidt AU skal lave en rammeaftale (evt. fordele/ulemp) • vurdering af hvorvidt sagen skal i UU <p>UniHelper er stillet et svar i udsigt efter påske.</p> <p>Bilag: Mail fra Anne (vedhæftet)</p>
Referat	<p>Båndet videndelte om erfaringerne med UniHelper. Erfaringerne er blandede. Da det er institutterne, der har indkøbt UniHelper, kan VEST-båndet ikke komme med en anbefaling vedr. en evt. rammeaftale.</p>

Punkt 4	Opfølgning: AEU
Beskrivelse	<p>v/Lena Pradhan Bakkestrøm</p> <p>Båndet bedes sig forhold sig til to punkter:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Nogle navne/bud på, hvem der kunne være god at have med i en AEU-planlægningsgruppe, som har til opgave

	<p>at lave et vejledningsseminar i F23 på tværs af alle universiteter i DK?</p> <p>2. Inputs til AEU ledelsen – tematikker, som rører sig og som kunne være gode at dykke ned i til et temamodul?</p>
Referat	<p>Båndet lovede at levere inputs og navne til Lena senest fredag efter påske og anmodede samtidig om en liste over tidligere temamoduler til inspiration. Der var ligeledes et ønske om at viden dele med de øvrige institutioner om, hvordan man samarbejder med de faglige miljøer. Lena lovede at tage ønsket med ind i AEU-samarbejdet.</p>

Punkt 5	Orientering: Optimering af oversigt over studenterforeninger på studerende.au.dk
Beskrivelse	<p>v/Anne</p> <p>Redaktionen for studerende.au.dk har talt om vores fælles liste over studenterforeninger samt de lokale studieportalslister som ikke stemmer overens. I det hele taget er der ikke rigtig en praksis for registrering og vedligehold af studenterforeninger på vores studieportalslister. Det ønsker redaktionsgruppen at ændre på med en fælles formular for oprettelse af studenterforeninger samt eventuelt en central side hvor der kan ligge indhold om det at være i en forening, hvordan man opretter en forening mm. Det ønsker vi for at kvalitetssikre og bedre understøtte arbejdet med studenterforeninger. Den centrale side vil Sinne Jakobsen (Kom og Presse) undersøge mulighederne for og vil stå for indhold hvis det skal laves.</p> <p>I første omgang undersøger Charlotte hvad status er på den app for studenterforeninger som Studenterrådet er i gang med. Næste skridt vil være at tale med trivselskoordinator på Arts (som står for kontakt til foreningerne på Arts) for at lære deres set-up at kende. Herefter laver redaktionsgruppen et udspil til en fælles formular og forslag til placering på studerende.au.dk.</p>
Referat	<p>Båndet synes godt om initiativet, men er bekymret for de eventuelle politiske implikationer, som følger af, at der er forskellige interesser på spil. Disse interesser må i givet fald først afdækkes, før tiltagene kan sættes i værk. Under alle omstændigheder er det vigtigt, at studenterrådet er med ind over beslutningen om, hvordan studenterforeningerne præsenteres bedst og hvordan oversigter vedligeholdes.</p> <p>Grundet opgavens særlige karakter opfordrer båndet til at formalisere den, fx ved at bruge projektmodellen eller alternativt en "sagsfremstilling", så båndet kan tage en mere grundig</p>

	drøftelse af ønsket og bringe det videre til relevante instanser om nødvendigt. Anne tager dialogen med redaktionen.
--	--

Punkt 7	Evt. (10 min)
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	<p>Esben: Studenterrådgivningen har udviklet en række e-læringskurser om fx Selvverd, Studieteknik, Overspringshandling, Eksamensangst, Søvn og Afslapning. Esben rundsender en mail fra projektlederen, hvorefter båndet tager en runde på den og aftaler nærmere. Hvis tilbuddet vurderes som tilfredsstillende, er det oplagt, at styrk dit studieliv-gruppen tager sig af den videre dialog med studierådgivningen.</p> <p>OBS! En servicemeddelelse: Mødet den 19. april bliver online.</p> <p>Catalina: Skal mødes med styrk dit studieliv i morgen og vil høre, om der en rammesætning på forhånd? Det er der ikke pt., men det er en af de ting, vi skal tale om på temadagen.</p>

Pipeline:

Dialog med kvalitetsgruppen (19. april)
 Dialog med Ulrik Nørgaard Rønsbo og Maria Juhler (3. maj)
 Temadag i VEST-båndet (juni)

Kommende møder:

Dato	Tid	Sted
19.04.2022	10-12	Teams
03.05.2022	10-12	Teams

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.